

4. *Decides* that it will continue to take these observations and conclusions into account in future examinations of matters relating to the Trust Territories concerned;

5. *Invites* the Administering Authorities concerned to give the most careful consideration to the conclusions of the Visiting Mission as well as to the comments made thereon by the members of the Trusteeship Council;

6. *Decides*, in accordance with rule 99 of its rules of procedure, that the reports of the Visiting Mission, together with the written observations submitted by the Government of the United Kingdom and the present resolution, shall be printed;⁷

7. *Requests* the Secretary-General to make arrangements for the printing of these documents at the earliest possible date.

699th meeting,
5 April 1956.

Resolutions on petitions concerning Tanganyika

1374 (XVII). Petition from the heirs of Otto Werner (T/PET.2/194 and Add.1 to 4)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the heirs of Otto Werner concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/194 and Add.1 to 4, T/OBS.2/24, T/L.638),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that under section 9 (2) of the Enemy Property (Final Disposal) Ordinance, No. 53 of 1954, the Government of Tanganyika is prepared to entertain a claim for the payment of interest on the sum paid in respect of the late Mr. Werner's assets;

2. *Considers* the action of the Administering Authority in settling the claims of the petitioners to be entirely satisfactory;

3. *Decides* that no recommendation by the Council is called for.

698th meeting,
4 April 1956.

1375 (XVII). Petition from Mr. Neville Gontier (T/PET.2/195)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Neville Gontier concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/195, T/OBS.2/26, T/L.638),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that:

⁷ See Official Records of the Trusteeship Council, Seventeenth Session, Supplement No. 4. This supplement also includes the written observations submitted by the French Government, which were received after the closure of the seventeenth session of the Trusteeship Council.

4. *Décide* de continuer à tenir compte de ces observations et de ces conclusions quand il examinera des questions relatives à ces Territoires sous tutelle;

5. *Invite* les Autorités administrantes intéressées à tenir le plus grand compte des conclusions de la Mission de visite ainsi que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil de tutelle;

6. *Décide*, conformément à l'article 99 de son règlement intérieur, de faire imprimer les rapports de la Mission de visite ainsi que les observations présentées par écrit par le Gouvernement du Royaume-Uni et le texte de la présente résolution⁷;

7. *Prie* le Secrétaire général de prendre des dispositions pour faire imprimer ces documents le plus tôt possible.

699ème séance,
5 avril 1956.

Résolutions au sujet de pétitions concernant le Tanganyika

1374 (XVII). Pétition des héritiers d'Otto Werner (T/PET.2/194 et Add.1 à 4)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition des héritiers d'Otto Werner concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.2/194 et Add.1 à 4, T/OBS.2/24, T/L.638),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que, conformément au paragraphe 2 de l'article 9 de l'ordonnance No 53 de 1954 sur la liquidation définitive des biens ennemis [*Enemy Property (Final Disposal) Ordinance*], l'Administration du Tanganyika est prête à accueillir la demande du paiement d'un intérêt de cette nature sur la somme payée pour les biens de feu M. Werner;

2. *Considère* que l'Autorité administrante a donné suite aux réclamations des pétitionnaires de façon tout à fait satisfaisante;

3. *Décide* que la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil.

698ème séance,
4 avril 1956.

1375 (XVII). Pétition de M. Neville Gontier (T/PET.2/195)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Neville Gontier concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.2/195, T/OBS.2/26, T/L.638),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, d'où il ressort notamment que:

⁷ Voir Documents officiels du Conseil de tutelle, dix-septième session, Supplément No 4. Ce supplément contient également les observations présentées par écrit par le Gouvernement de la France et reçues après la clôture de la dix-septième session du Conseil de tutelle.